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VINAŘSTVÍ CURDOVI 

Jiřina – od mládí vinařka, povoláním vinařka a chovatelka koní.  

 

Identifikační údaje 

Jméno: Jiřina Pavelková 

Lokalizace: Božice, Česko 

Velikost farmy: 9 ha  

Rok založení:  

Hlavní produkty: víno, chov koně  

Web / Facebook / Twitter: N/A 

 

Jiřině Pavelkové je 29 let. Absolvovala magisterské studium na Zemědělské fakultě Jihočeské univerzity v 

Českých Budějovicích.  

Hospodaří na farmě v Božicích v Jihomoravském kraji. Rozloha farmy činí 9 ha. V současné době veškerá 

půda, na které hospodaří, je pronajatá od rodiny a státu.  

Jiřina se zaměřuje především na pěstování révy vinné a výroba vína. Doplňkově provozuje chov koní. 

Ornou půdu a louky využívá k samozásobení farmy. 

Co se týče vinic, tak Jiřina pěstuje révu vinnou způsobem integrované produkce. Většina keřů révy vinné 

je starší 30ti let. Postupně obnovují staré a nemocné jedince. Hlavní pěstované odrůdy jsou typické pro 

danou viniční trať a oblast, jsou to Veltlínské zelené, Sauvignon, Müller Thurgau, Muškát moravský, 

Ryzlink vlašský. Další odrůdami ve vinici jsou: Rulandské šedé, Zweigeltrebe, Ryzlink rýnský a 

Chardonnay. Hrozny sklízí postupně v závislosti na jejich vyzrálosti a podmínkách daného roku. Většina 

sklizně probíhá až hrozny dosáhnou cukernatosti 21 °NM.  

Na orné půdě Jiřina pěstuje především oves a kukuřici na krmení pro chované koně. Doplňkové plodiny 

jsou dále ječmen, proso a slunečnice. Koně na farmě mají pastvinu o velikosti 1 ha, další 2 ha travních 

porostů slouží pro pokos trávy na seno. Nyní jsou na farmě dvě klisny. Jedna klisna Slovenského 

teplokrevníka pro chovatelské účely. Druhým koněm je její dcera. Aktuálně se pracuje na rozšíření stáje. 

Jakmile bude stáj hotová, budou přidány dvě chovné klisny, současně vznikne i prostor pro komerční 

ustájení rekreačních koní.  

Jiřina je díky vinici členem Družstva božických vinařů (https://cs-cz.facebook.com/dbv.bozice/), což je 

družstvo vinařů pěstujících vinou révu v dané lokalitě. Tento blok vinic má dohromady 16 ha a hospodaří 

na nich 35 členů. Velkou výhodu členství spatřuje Jiřina v tom, že část prací na vinici (hlavně mechanickou 

práci jako udržování meziřadí, aplikace postřikem syntetických prostředků povolených v integrované 

produkci, regulace plevelů pod keři révy vinné) je objednáváno službou, a to pro všechny vinaře zaráz. 

Toto znamená značné ušetření času a ekonomickou úsporu. Nevýhodou je, že se tato služba objednává 

později, než by mladá vinařka preferovala (např. z důvodu preventivního ošetření). Dále členové družstva 

spolu ve spolupráci s obcí organizují různé vinařské akce. Např. tzv. „otevřené sklepy“ nebo výstavy vín. 

Odpadá tedy starost o organizaci a počáteční financování.  

Družstvo spojilo vinaře i k určité spolupráci na vinici. Toto je hlavně viditelné v době sklizní, je běžné 

půjčování technologií nebo pomoc při práci s vínem ve sklepě. Výhoda takové spolupráce je stálé předávání 

zkušeností, rozšíření přehledu o technologiích ve sklepním hospodářství. Technologie ve vinařství se stále 

rozšiřují, přicházejí nové trendy, které samostatný jedinec není schopen celkově sledovat. Takto se celé 

společenství zdokonaluje společně tím, že se jeden učí od druhého.  

https://cs-cz.facebook.com/dbv.bozice/
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Investice do podniků se teprve plánují. Je nutné rozšířit prostory na uskladnění vína – výstavba dalšího 

sklepa, popř. nákup a rekonstrukce staršího sklepa. Během dalších pěti let bude nutné investovat do obnovy 

nejstarší části vinic, kdy bude nutné část vinice (cca 0,5 ha) vyklučit a nově vysázet. Tyto investice by Jiřina 

velmi ráda zrealizovala za podpory Programu Rozvoje Venkova.  

Podnikat v zemědělství začala mladá vinařka tak, že zdědila podnik, ve kterém se pohybuje od malička od 

zakladatele vinařství – svého dědečka. Pozvolna, v závislosti na ekonomických možnostech, podnik 

rozšiřuje a modernizuji.  

Do budoucna plánuje nakoupit nebo pronajmout si další vinice, aby se mohlo vinařství stát Její hlavní 

obživou.  
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